

# ပျော်ရွှင်စွာ

GO FORWARD

ပျော်ရွှင်စွာထိုးစွန်းအောင်ပျော်

ယွှမ်းတင်စီမံခန့်ခွဲမှု  
ထိပ်တန်းအဖွဲ့ဝင်များ  
တံတိုင်းအဖွဲ့ဝင်များ  
ဒီဇိုင်းကုမ္ပဏီ  
တက္ကသိုလ် ၂၀၁၄-၁၅

စမ်းပေးစာအုပ် ၂၀၁၇ခုနှစ်



ပျော်ရွှင်စွာထိုးစွန်းအောင်ပျော် - စမ်းပေးစာအုပ်(၁၀)သီ

ဝေဖန်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ စာရေးဆရာများနှင့် အခြားအဖွဲ့ဝင်များအားလုံးလုံး၊ ၂၀၁၇-၁၉





# အိမ်ထောင်အတတ်ကျွမ်း

ကဏ်ယွှအဘျူးအဖိုင်လှာပုလောပင်္ဂီဒီး ပသးခုစံးဘျူးကဏ်ယွှဖဲ ပသးမူလာဟီၣ်ခိၣ် အံၤန့ၣ်လီၤ. ပဆာစံးထီၣ်ပတြာယွှလောမူခိၣ်ဃုာ်ဒီးယွှအပုစီဆံ့တဖၣ်လီၤ. အ့ဘုၣ်န့ၣ်, ယွှမေစာပုတုၤခဲကနံၣ်အံၤလီၤ. တၢ်စူၤ, ထံဒိၣ်ကလံၤမုာ်တွၤဒၣ်လဲာ်အိၣ်ဒၣ်လၢကဏ်ယွှ အတၢ်ဟ အဖီလၢလီၤ. ယွှမေတၢ်ခဲလၢာ်အိၣ်ဒီးအပံၤအလၢလီၤ.

လာဟီၣ်ခိၣ်အံၤပုအါဒဲအါဂၤဘၣ်ကွၢ်ဆၢခဲဒီးန့ၣ်ဆၢအတၢ်ကီတၢ်ခဲ, တၢ်ဆူးတၢ် ဆါအကလုာ်ကလုာ် လီၤ. ကဏ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်စံးဝဲ, “ပာ်သုသးဂူတလုာ်တက့ၢ်. ယမၤနၢလံ ဟီၣ်ခိၣ်လံ, ပုလၢတၢ်ဘျးအသး ဒီးဝံတၢ်ယိးတၢ်ဃာခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ဟဲဆူယအိၣ်တက့ၢ်. ဒီးယကဒုးအိၣ်ဘျးသုလီၤ.” ပုလၢအလီၤဘျါန့ၣ် ယွှဟ့ၣ်ဝဲလၢ အဂံၢ်အဘါလီၤ. ပုလၢ အဂံၢ်အဘါတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ် ဒုးဆူၣ်ထီၣ်ဝဲအဂံၢ်အဘါလီၤ. တၢ်ဆီၣ်အံၣ်ဆီၣ်ဆံးပု ဘၣ်ဆၣ် ပတၢ်မုာ်လၢကဏ်ယွှအပူတဟါမၢ်ဘၣ်. တလါအံၤ ပသ့ၣ်နီၣ်ထုကဖၣ်လၢပုလီၤတဂုၤ တဖၣ် ဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိ, ဒူၣ်ဖိထာဖိတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. ဒ်ကဏ်ယွှမေဘျါက့ၤ ပုလီၤတဂုၤ, သးခိၣ်စီနမေမၣ်အသိး, တၢ်ကရၢကရိတနီၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်ကူစါယါဘျါ ပုလီၤတဂုၤတဖၣ်ဒီး မၤဂုၤမေစာ, မၤဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ပုလီၤတဂုၤဒီး အဒူၣ်ဖိထာဖိတဖၣ် လီၤ. ကသံၣ်ဖီၣ်လၢအမေဘျါတၢ်ဆါအဘၣ်တၢ်ဃုထံၣ်န့ၣ်အီၤလံအပိ တၢ်မုာ်လၢအိၣ်ဝဲလၢ ပုဘၣ်တၢ်ဆါအတဖၣ် ကဒီးန့ၣ်တၢ်မေဘျါက့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

လာတၢ်မၤသကိးအဂီၢ်, ပတၢ်အိၣ်ဖိုင်တဖၣ်ဆုာ်လီၤတ့ၢ်လံတၢ်မေဘျါ, ပုတဂၤဘၣ် တဂၤဆုာ်လီၤတၢ်မေဘျါအပိ Leprosy Mission အိၣ်ဝဲလၢပထံကီၢ်ပူ တုၤခဲကနံၣ်အံၤလီၤ. ပစံးဘျူးပုကိးဂဒဲးလၢ အမေသကိးတၢ် လၢကျဲအါဘိဒီး ပဆာမုာ်လၢဒဲးလၢပကမေသကိး ဘၣ်ဒဲးဆူညါန့ၣ်လီၤ. မ်ကဏ်ယွှဆီၣ်ဂုၤပုဖးတၢ်ဖိကိးဂဒဲးတက့ၢ်.





# နန်ရွှင်တင်္ဂါကွဲး

ဒ်ပမ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအသိး ပအိၣ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်, တၢ်ဆူးတၢ်ဆါသ့ၣ်တဖၣ် လၢအဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ပမ့ၢ်ပုၤတလၢတပျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လါစဲးပတုၤဘၢၣ်အပူၤ ပုၤလိၤတဂ့ၤအမ့ၢ်နံၤ ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤလၢပကမ့ၢ်ပုၤလၢအဂံၢ်ထီၣ်ဒူးထီၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်အဲၣ် ဒီးအတၢ်မၤဂ့ၤတၢ်လၢပဂီၢ် ဒီးပကမ့ၢ်ပုၤလၢအဟ့ၣ်က့ၣ်ယွၤ လၢပတၢ်န့ၣ်လၢကမၤမူထီၣ်ယွၤအတၢ်အဲၣ်ခီဖျိလၢပစံးဘျးစံးထီၣ်ပတြၢၤယွၤန့ၣ်လီၤ.

ထါစံးထီၣ်ပတြၢၤ ၁၆၆:၁၂ စံးဝဲ, “ယကဟ့ၣ်က့ၣ်ယွၤလၢအမၤဂ့ၤယၤတဂၤလၢတၢ်ခဲလၢအယိန့ၣ် လၢမနၤတမံၤလဲၣ်.” မ့ၢ်သးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျးယွၤဒီးမၤလၢကပီၤယွၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤပၣ်ဖျါဝဲလၢတၢ်ကတိၤအံၤမ့ၢ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ပၤယၢ်တၢ်လၢအအိၣ်ဒီးအီၤအဂ့ၤကတၢ်န့ၣ်လီၤ. လံၣ်စီဆံၣ်ပၣ်ဖျါဝဲလၢတၢ်အုၣ်အသးလၢတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလၢယွၤဟ့ၣ်အီၤန့ၣ်ဟ့ၣ်က့ၣ်က့ၤယွၤလၢအမ့ၢ်အတၢ်အဲၣ်ဆူယွၤအအိၣ်န့ၣ်ပစံးဝဲသ့န့ၣ်လီၤ.

ပတၢ်အဲၣ်ဘၢၣ်ကစၢ်ယွၤအယိလၢအကြၢးဒီးအီၤန့ၣ်ပဟ့ၣ်က့ၣ်ယွၤလၢအမ့ၢ်ပတၢ်န့ၣ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. (ဇုၤတြၢၤ ၁၁:၆) ပၣ်ဖျါဝဲ, “မ့ၢ်တၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၢၣ်ဒီးတၢ်ဘၢၣ်အသးတသ့ဘၢၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအဟံၤယီၤဆူ ယွၤအအိၣ်, ဘၢၣ်န့ၣ်လၢအအိၣ်, ဒီးလၢအမ့ၢ်ပုၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဘျးလၢ ပုၤလၢအယုအီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.” ပမ့ၢ်စံးထီၣ် ပတြၢၤယွၤဒီးပၣ်ဖျါပတၢ်အဲၣ်ယွၤန့ၣ် ပနီၢ်ကစၢ်ဒ်ပဝဲ ပကဘၢၣ်ပၣ်ဖျါယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဒီး ဟ့ၣ်ပတၢ်အဲၣ်ခီဖျိ တၢ်မၤစၢၤပုၤဂၤလၢပနီၢ်ကစၢ်ဒ်ပဝဲ ပတၢ်အိၣ်မူန့ၣ်လီၤ. (ရိမုၤ ၄:၂၀) စံးဝဲ, “အသးတဒုဒီဘၢၣ်လၢတၢ်န့ၣ်ဘၢၣ်ယွၤ အတၢ်စံးပၣ်အယိ. မ့ၢ်အန့ၣ်ဝဲဆူၣ်ဆူၣ်ဒီးမၤလၢကပီၤယွၤ” န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်နီၢ်နီၢ်အပူၤပတြၢၤဟ့ၣ်လီၤပသးလၢပကမ့ၢ်ပုၤလၢအစံးထီၣ်ပတြၢၤယွၤဒီးသဆၣ်ဆိၣ်ထွဲပုၤခံ ဒ်သိးကအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်အဲၣ်ဘၢၣ်ကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးပကမၤလၢကပီၤကစၢ်ယွၤ ဒီးပကမ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အဟ့ၣ်လီၤပတၢ်မၤဂ့ၤတဖၣ် ဆူပခိၣ်ပယၢၤပတံၤသကိးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်မိပကအိၣ်ဒီးတၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤယွၤဒီးဟ့ၣ်က့ၣ်ယွၤလၢမၤဂ့ၤပုၤဂၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤဒီးတၢ်ဆၢဂ့ၤအါ

စဲမစၢ်

နန်ရွှင်(ပုၤကညီဘျးထံၣ်ခဝုၤရှၢၣ်)





### ကီၢ်ပံၤယီၤခရံၣ်ဖိတၢ်သးခုကစီၣ်လၢပုၤလိၤတဂ့ၤအဂီၢ် (MCLM)

ကီၢ်ပံၤယီၤခရံၣ်ဖိပုၤလိၤတဂ့ၤအဂီၢ် တနံၣ်အံၤ တၢ်တီၢ်ထူ မ့ၢ်ဝဲဒၣ် “နတယံၤဘၣ် ဒီးယွၤအဘီအမၢ်ဘၣ်.” (မၢ် ၁၂:၃၄)န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကရၢကရီၣ်အံၤ အတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဒ်သိး ပုၤလၢဒီးန့ၣ်ဘၣ်လိၤတဂ့ၤတၢ် ဆါသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဆူးတၢ်ဆါကဘျီက့ၤအဂီၢ်, ဒ်သိး ကတုၤအိၣ် ဘၣ်လၢ ပုၤကူပုၤကညီအဘၢၣ်ကဝီၤအပူၤအဂီၢ်, ပုၤကလုာ်ဒီး တၢ်အိၣ်မူအပတီၢ် မ်အသုတဘၣ် တၢ်ဟံၤလိၤဆီအီၤတဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်မၤအံၤ အတၢ်အိၣ်သ့ၣ် လီၤအသး လၢကစၢ်ခရံၣ်အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ မၤဘျီက့ၤ ပုၤလိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါဒီး ဆုၢ်ဆုၣ်ပုၤကူပုၤကညီအဘၢၣ်ကဝီၤန့ၣ်လီၤ. လၢပကီၢ်ပံၤယီၤပူၤ တၢ်သးခုကစီၣ် တၢ်မၤအံၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အီၤဖဲ(၁၈၉၀)န့ၣ်, ဒီးတုၤ လီၤလၢအခဲအံၤတစုန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ပံၤယီၤခရံၣ်ဖိတၢ်သးခုကစီၣ်လၢ ပုၤလိၤ တဂ့ၤတဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ် လၢကီၢ်ပံၤယီၤအံၤပူၤ ခရံၣ်ဖိတၢ်ကရၢကရီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်အသး ဒီးမၤသကိးတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤအံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤ အံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢလီၤကဝီၤ(၁၀)ကဝီၤ ဒီးမၤသကိးဘၣ် တၢ် သးခုကစီၣ်တၢ်မၤဒ်လၢအံၤအသးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤစၢၤက့ၢ်ဖိလၢထီၣ်ခွဲတီၤ, အတီၤတဆံဒီး ဒီလုၣ်က့ၢ်, တၢ်မၤစၢၤ,တၢ်ထီၣ်တၢ်လုာ်အိၣ်သးသမူ အတၢ်မၤလိမၤဒီး, ဟ့ၣ်လီၤ ကျိၣ်စ့ ဒ်သိးကဒုးအိၣ်ထီၣ် ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ကျိၣ်စ့အတၢ်ဟဲန့ၣ်အဂီၢ်, တၢ်အိးထီၣ် မံၤလၢတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ လိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါအဂ့ၢ်, ပုၤလၢဒီး န့ၣ်တၢ်ဆါတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ယါဘျီန့ၣ်အီၤဒီး ဆုၢ်အီၤဆူ လိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါ ဟံၣ်, ပုၤလိၤတဂ့ၤအမၢ်န့ၣ်လီၤဆီ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဒီး တူၢ်လီၤဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီဟဲဒီဖျါ လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်, တၢ်ဖဲတၢ်မၤအလီၤ အကျဲ ဒီးတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂ့ၢ်အဝီတဖၣ် ဘၣ်တၢ်စးကတီၤ န့ၣ်အီၤ ဒီးဒ်သိးတၢ်ကမၤစၢၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ် ဘၣ်တၢ်ဒုးထံၣ်လီၤသး ဒီး ပုၤလၢဟ့ၣ်မၤဘျီမၤတီၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလိၤတဂ့ၤတၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ် တၢ်အလီၤ အကျဲတဖၣ် လၢဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအီၤဒ်လၢအံၤအသးန့ၣ်လီၤ.

#### (၁) ကီၢ်ပံၤယီၤထးဒီမဲးသဒဲးလိၤတဂ့ၤတၢ်သးခုကစီၣ်

တၢ်လီၤအံၤ အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ ကီၢ်ပံၤယီၤ ထးဒီဒီး ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အီၤလၢ (၁၈၉၀)န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤလိၤနီၣ်ဝဲဘၢၣ် န့ၣ် တၢ်သးခုကစီၣ်အလီၤအံၤ ကပုၤထီၣ်(၁၂၅)န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤ အံၤ လၢပုၤလိၤတဂ့ၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်အဂီၢ် မၤသကိးတၢ်ဒီးယုၣ်န့ၣ် သ့ၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢဒုသဝီပူၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဆါ ဒၢးဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး တၢ်လီၤလၢ ဒုးအိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်ပုၤမၤလိၤတၢ် ဖိလၢဖျိးစိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.





ဘဉ်ယးဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်လၢပုၤလိၤတဂ့ၤအဂီၢ် မၤသကိးဘဉ်တၢ်ဒီး MCLM ဒီးမဲးသးဒီး ဒိၣ်ရံယၢၣ်မဲးရၢၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ ပုၤမၤလိၤတၢ် ဖိဖျိထီၣ်အတီၤတဆံ(၁၅)ဂၤ, ကိၣ်ဖိ လၢဖျိးစိ(၂၄)ဂၤဒီး ကိၣ်ဖိလၢဒီးန့ၣ်လံာ်အုၣ်သး(၁၅)တဖၣ်အိၣ် (၁၅)ဂၤ န့ၣ်လီၤ.



**(၂) ယါကီၢ်စဲၣ်ပုၤထီၣ်လိၤတဂ့ၤတၢ်သးခုကစီၣ်**

တၢ်သးခုကစီၣ်အပျီအံၤ ဘဉ်တၢ်စးထီၣ်အီၤ လၢ(၁၉၂၆) နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးခုကစီၣ်အလီၢ်အကျဲအံၤ မၤသကိးတၢ်လၢ ဘဉ် ကစီၢ်အတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်အဂီၢ်, လုၤယုထီၣ်န့ၣ်ပုၤဆူးပုၤဆါဒီး ကဟု ကယာ်ဝဲ, ဒ်သီးဒီးကဒီးန့ၣ်ထံအဂီၢ် သုးကျဲၤန့ၣ်ဝဲ, သုးကျဲၤဘိထီၣ်န့ၣ် ဝဲတၢ်ဟးလီၢ်ဒီး ပုၤလၢဒီးန့ၣ်တၢ်ဆါအသီတဖၣ်အဂီၢ် ဘဉ်တၢ်ယါဘျီ သုးကျဲၤန့ၣ်အီၤလီၤ.

**(၃) စီၣ်လမ့ၣ်ခၢၣ်ဖိလိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါဟံၣ်**

တၢ်ဆါဟံၣ်အံၤ အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ (၁၈၉၈)နံၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆါဟံၣ်အံၤ ယါဘျီန့ၣ်ပုၤလိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါတဖၣ် အကလီ ဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအဂ့ၤအဂၤတဖၣ် ဘဉ်တၢ်ယါဘျီန့ၣ်အီၤဝံၤ ဟံးန့ၣ် အဘူးအလဲတဆံးတက့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဆါဟံၣ်အံၤအိၣ်ဒီး ပုၤဟဲလၢတၢ်ချၢတနံၤ ဘဉ်တနံၤ အလီၢ်, ပုၤလၢယါဘျီအသးလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ပုၤအလီၢ်, အိၣ်ဒီးတၢ်ကွဲး တၢ်ကါအလီၢ်, အိၣ်ဒီးတၢ်ယါဘျီ ထူၣ်ပျၢ်အလီၢ်, အိၣ်ဒီးပုၤလၢ စုတဂ့ၤဒိၣ်တဂ့ၤအလီၢ်, အိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိၤဒီး စူတ့အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲ

(၂၀၁၆)နံၣ်န့ၣ် ပုၤဆါဟဲလၢတၢ်ချၢအိၣ် (၁၄၀၀၀)ဂၤ ဒီး ပုၤဆါလၢ ယါဘျီအသးဝဲတၢ်ဆါဟံၣ် အိၣ်(၃၁၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ထွဲဒီးတၢ် ကူၣ်ဘဉ်ကူၣ်သ့အဂီၢ် မၤသကိးဘဉ်တၢ်ဒီး MCLM န့ၣ်လီၤ. (၂၀၁၆)နံၣ်အပူၤ ပုၤလိၤတဂ့ၤပုၤဆါအသီဟဲ (၆၄)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

**(၄) နီၣ်ကဉ်တၢ်သးခုကစီၣ်လၢပုၤလိၤတဂ့ၤအဂီၢ်**

တၢ်သးခုကစီၣ်အလီၢ်ပျီအံၤ ဘဉ်တၢ်တီဒိၣ် ရိၣ်မဲးအီၤလၢ တၢ်သးကညီၤကရၢဖုံထံ ဝံဝါ(Sister)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်အံၤ ကတၢ်ကတီၤန့ၣ်ပုၤလိၤတဂ့ၤတဖၣ်အဂီၢ် အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်, တၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်တဖၣ်လီၤ. လၢပုၤလိၤ တဂ့ၤတဖၣ် အဟံၣ်ဖိယီဖိပုၤဖိတဖၣ်အတၢ်ကူၣ်ဘဉ်ကူၣ်သ့အဂီၢ် မၤသကိးတၢ်ဒီး MCLM န့ၣ်လီၤ. ဒ်သီးပုၤလိၤတဂ့ၤတဖၣ် နီၢ်ခီၣ်သးအဂီၢ်အဘါ ကအိၣ်အဂီၢ် ဘဉ်တၢ်ကဟုကယာ်အီၤဒီး လၢအဝဲသ့ၣ် လီၢ်အိၣ်လီၢ်ဆိး အပူၤ တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖျး အလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**(၅) စုၣ်ထရဲၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်လၢပုၤလိၤတဂ့ၤအဂီၢ်**

တၢ်သးခုကစီၣ်အပျီအံၤ ဘဉ်တၢ်စးထီၣ်အီၤ ဝဲ (၁၉၅၅) နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်အံၤ RNDM စူးစထၢၣ်လွံၢ်ဂၤ ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ် သရၣ်တဂၤ တီဒိၣ်ရိၣ်မဲးဒီးမၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်လီၢ်အံၤ သးပုၤ လၢဒီးန့ၣ်တၢ်ဆါ အိၣ်(၂၃)ဂၤန့ၣ်လီၤ. လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ် တၢ်သုး ကျဲၤန့ၣ်အီၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တနံၣ်အံၤ တၢ်အိးထီၣ်တၢ်ဆးတၢ်မၤလိၤလၢ ဖိၣ်ယဲဖိဒီး ပုၤလိၤတဂ့ၤအဖိတဖၣ်(၁၈)ဂၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

**(၆) မယါဒီဘျာထံတၢ်သးခုကစီၣ်လၢပုၤလိၤတဂ့ၤအဂီၢ်**

လၢတၢ်လီၢ်အံၤ ပုၤလိၤတဂ့ၤလၢဟံၣ်ယီအိၣ် (၁၃)ဂၤဘဉ် တၢ်ကဟုကယာ် ဒီးဟ့ၣ်ဒုးအိၣ်ဂီၤ, ပုၤဆါ ဒီးဟါတၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ဒးဘဉ်အိးထီၣ်အီၤ တနွံတဘျီန့ၣ်လီၤ. သရၣ်ကူၣ်လျှၣ်မ့း တီဒိၣ်ရိၣ်မဲးဒီး သုးကျဲၤန့ၣ် တၢ်ဘျီတၢ်ဘါလီၤ. အိၣ်ဒီးဂီၤတၢ်ဘါ, ဟါ တၢ်ဘါ, နွံဖးဖိတၢ်ဘါ, ဖိၣ်ခွါကရၢတၢ်ဘါ, ဖိၣ်မုၣ်ကရၢတၢ်ဘါ, အိၣ်ဘုးနံၤတၢ်မၤလိၤဒီး ကျဲးစးကရၢတၢ်ဘါ စ့ၢ်ကီးလီၤ.







**(၇) လဲးပတါတၢ်သးခုကစီၣ်လၢပုလိတဂုအဂီၢ်**

တၢ်လီၤအံၤအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးအိၣ်လံ (၁၀)နံၣ်လံန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးခုကစီၣ်အပျီအံၤ အိၣ်ဖဲလဲးပတါတၢ်ခိၣ်ဒီး ပုလၢဒီးန့ၣ်တၢ်ဆါ (၁၂)ဂၤ ဘၣ်တၢ်ယုထံၣ်န့ၣ်အီၤ ဒီးကဟုကယၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ် ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤအီၤဒီးဖျါ မၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီး MC LM န့ၣ်လီၤ. လၢပုလိတဂုတဖၣ်အဂီၢ် အလီၤမ့ၢ်အိၣ် ဘၣ်တၢ်ဆါန့ၣ်အီၤဆူ မိၣ်လဲၤမ့ၢ်တၢ်ဆါဟံၣ် ဒီးလၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဆူတၢ်ဆါကဆံးလီၤစုၤလီၤအဂီၢ် ဘၣ်တၢ်ကဟုကယၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ.



**(၈) မ့ၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်လၢပုလိတဂုအဂီၢ်**

တၢ်သးခုကစီၣ်အပျီအံၤ ဘၣ်တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအီၤလၢ မ့ၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်အပျီအံၤန့ၣ်လီၤ. ကိးနံၣ်ဒဲး အိၣ်ဒီးလိတဂုမုၢ်န့ၣ်လီၤ. လိဆိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဒီးလၢပုလိတဂုတဖၣ်အဂီၢ် ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤန့ၣ်အီၤတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.

လၢပုလိတဂုတဖၣ် ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်ကအိၣ်အဂီၢ် ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤန့ၣ်အီၤစုၤသ့အတၢ်ဖဲတၢ်မၤ ဒီးတၢ်ဆါတၢ်ပုၤအလီၤလီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်လၢဟံၣ်ဒုၣ်ယဲၣ်ဆဲးဒုၣ်အကျါ တတံးန့ၣ် အိၣ်ဒီးလိမ့ၢ်အူဒုၣ်ဝဲစ့ၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်မူအပတီၢ်တဖၣ် လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ကစီၣ်ဒီးလီၤ.



**(၉) ပသံၣ်ပုလိတဂုတၢ်သးခုကစီၣ်အပျီ**

တၢ်သးခုကစီၣ်အပျီအံၤ ပုလၢအိၣ်လၢတၢ်ပသံၣ်ဘၣ်ထံခရိၣ်ဖိတဖၣ် ဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢပုလိတဂုတဖၣ်အိၣ်အလီၤ ဖဲထူးတီၤလုၢ် (ကြွယ်ဝကုန်း), ဒဲးသၢဖျၢၣ်သဝီန့ၣ်လဲၤသကိး, မၤသကိး, ဒီးကဟုကယၢ်လၢတၢ်အိၣ်သ့ၣ်အိၣ်သ့အဂီၢ်မ့ၢ်ဂုၤ, တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်မ့ၢ်ဂုၤဒီး တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသံၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဂုၤန့ၣ်လီၤ.

ပုလၢလဲၤသးအလီၤဆူ လဲၣ်သ့ၣ်ယၣ်ဒီး မၤတၢ်တဖၣ်အဂီၢ် သရၣ်မိသ့ၣ်လဲၣ် လဲၤအိၣ်သကိးကွၢ်ထွဲတလိတဘျီန့ၣ်လီၤ. သးပုၤရွဲၣ်န့ၣ်ဒီးအဟံၣ်ဖိဖိ ဟ့ၣ်မၤဘၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်အိၣ်အယုထီၣ်တဖၣ်လၢဒဲးသၢဖျၢၣ်အဂီၢ်ခဲလိတဘျီန့ၣ်လီၤ.



**(၁၀) မ့ၣ်ဆဲၣ်ပုလိတဂုတၢ်သးခုကစီၣ်အပျီ**

တနံၣ်အံၤ လိမ့ၢ်န့ၣ် တၢ်သးခုကစီၣ်အလီၤအပျီအံၤ ပုၤထီၣ်(၁၀)နံၣ်လံန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤအံၤမ့ၢ်ဆဲၣ် ဘၣ်ထံတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် မၤသကိးတၢ်လၢ ပုလိတဂုတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢနီၢ်ခိၣ်သး ဒီးဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ် ကိးနံၣ်ဒဲးဘၣ်တၢ်သးကျဲးကတီၢ်ကတီၢ်န့ၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

၂၀၁၆- ၂၀၁၇ တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်အပူၤ ဒီဖျါ MCLM အတၢ်ဆိၣ်ထွဲအယိ ကိုဖိလၢအပျီထီၣ်အိၣ် (၁၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ.



# ပုၤကညိဘျာထံခဝုရုာ်ဝိၣ်ခွါဝဲၤကျိၤဖျိၣ်စၢၤတၢ်မၤလိ



ပုၤကညိဘျာထံခဝုရုာ်ဝိၣ်ခွါဝဲၤကျိၤ အိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိလၢ ဖျိၣ်စၢၤတဖၣ်အဂီၢ် (၃)သီ ဖဲ(၁၅-၁၇.၈.၂၀၁၇)အနံၤ ဖဲခွၢ်ဘၣ်စံၣ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ဘၢယွၤသၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢ(၃)သီအတီၢ်ပူၤ သရၣ်လၢ အသိၣ်လၢလံာ်စီဆံၣ်မ့ၢ်ဝဲ, Rev. Dr. Yang Sung Lin (Chairman, Global Theological Institute)န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်အဂၤတဖၣ်လၢ အသိၣ်လိ ဘျာထံခဝုရုာ်ဝိၣ်တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ် ဒီးတၢ်မူထွဲမၤထွဲ - သရၣ်ဒိၣ်ထီၣ်သါ, ဖျိၣ်စၢၤမူဒါ ဒီးတၢ်သ့ကဲခိၣ်ကဲန့ၣ်- သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်မိစဲးသ့, ဖျိၣ်စၢၤ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ပၤတၢ်ဆၢ- သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ခဲလၢန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပုၤဟဲထီၣ်အိၣ်ဝဲ (၆၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိအံၤ အတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ကဲကုးပုၤ ဒီးခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ကသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၤလီၤတံာ်ကျၢ အမူအဒါ ဒီးမၤသကိး အါထီၣ်တၢ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်စိတဒီမ့ၢ်ဝဲ (၁) ကကဲထီၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်အိၣ် ဖျိၣ် အဂီၢ်, (၂) ကသ့ကဲခိၣ်ကဲန့ၣ် ဒီးလဲၤလၢညါ လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိလံၤ ပျီၣ်ဘီၣ်အမံၤညါ, (၃)ကန့ၣ်ပၤအါထီၣ် ဘျာထံခဝုရုာ်ဝိၣ်တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ် ဒီး တံးဟံာ်ကံာ်ကျၢဘျာထံခဝုရုာ်ဝိၣ် တၢ်န့ၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.



## တၢ်စံးဘျးဆၢဂုၤ

တၢ်သ့ၣ်နီၣ် စီၤမံၤဂုၤ လၢအမံၤမုၢ်လၢခရံၣ်အပူၤဖဲ (၂.၈.၂၀၁၇)အနံၤအဂီၢ် သရၣ်မုၢ်နီၣ်ဒိၣ်ရံၣ် ဒီးအဟံၣ်ဖိ ဃီဖိ ဟ့ၣ်မၤဘျာထံခဝုရုာ်ဝိၣ်ခွါဝဲမဲးကစံ (၁၀,၀၀၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဘာဉ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢအဟ့ၣ်မၤဘျာထံခဝုရုာ်ဝိၣ်န့ၣ်လီၤ. မံၤယွၤ ကဟ့ၣ်ကုၤသု တၢ်သးမံၤသးမုၢ်, ကဆုၤသု လၢသုတၢ်အိၣ်မူဆူညါ, မံၤသုကဘာဉ်ဘျးဘာဉ်ဖျိၣ် လၢစုထံၣ်န့ၣ်တၢ်မၤတမံၤလၢလၢ ဒီးအိၣ်မူမၤလၢကပီၤဘာဉ် ယွၤထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂုၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.





# တၢ်ပၤစီဆှံတၢ်သးခုကစီၣ်ပျီတၢ်ဘၢလွၤလီၤ, သပူၣ်တူ

ပဝဲစ့ၤမ့ၤန့ၣ်ကညီဘျးထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ပမၤသကိးဘၣ်တၢ် ဒီးဘီလဲၣ်အဲၣ်ကလိၣ်ကဝီၤအယံၤ ပစံးဘျးယွၤဒိၣ်မးစ့ၢ်ကိးလီၤ. သပူၣ်ကူ(မဲပလံၣ်) တၢ်သးခုကစီၣ်အပျီအံၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အီၤလၢ အပူၤကွံာ်အနံၣ်တဆံၣ်ဘျဲၣ်လံၤ. တၢ်ဘၢလီၤစ့ၢ်ကိး ပအူးအိၣ်လံၤ. အယံၤ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကတၢ်ကတီၤဘျီထီၣ် တၢ်ဘၢလီၤသံသံလၢလၢတဖျၢၣ်ဒီး ပဟံၤစီဆှံဘၣ်အီၤဖဲ (၂၄.၆.၂၀၁၇)န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်တၢ် စးထီၣ်အီၤ ဖဲဂီၤ(၉:၄၅)န့ၣ်ရံၣ် လၢတၢ်ဘၢလီၤအချၢလီၤ.

ပုၤဟၢလီၤဆုၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်စီၤစ့ၢ်ကိၤလီၤ. ဖးထီၣ် လံာ် စီဆှံတဆၢ, သးဝံၣ်သကိးဟံးလီၤကစၢ်ယွၤဇၢ, ထဲတဆၢဝံၣ် ပုၤဟၢလီၤ ဆုၣ်နီၤဘၢထုကဖၣ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်ကူစၢ်ဒွဲ တံာ်တံာ်သတီၢ်ပျံၤဝံၣ် လဲၤန့ၣ်သကိးဆူတၢ်ဘၢလွၤလီၤလီၤ. တၢ်ဟံၤစီဆှံတၢ် ဘၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အီၤဖဲ ဂီၤ(၁၀:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် တီတီန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၢလီၤ ဆုၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ကူစၢ်ဒွဲလီၤ. ဖဲတၢ်ဒုဆုၣ်နီၤအခါ ပုၤဘၣ်မူ ဘၣ်ဒါတဖၣ်ဟံးန့ၣ်အလီၤလီၤ. ပုၤဟၢလီၤဆုၣ်နီၤ ဖးထီၣ်(စံး ၁၂၂:၁-

၂) ဝံၣ် ဘၢထုကဖၣ်တၢ်လီၤ. ကမ့ၢ်ထီသးဝံၣ်ဝံၣ် န့ၣ်ဟူဘၣ် တၢ်သးဝံၣ် လၢ “သပူၣ်ကူတၢ်သးခုကစီၣ်ပျီဖိသ့” လီၤ. သရၣ်စီၤအဲၣ်မူတီ ဆုၣ်ပုၤလၢတၢ်ဖးဒီဆၢလံာ်စီဆှံဝံၣ်. သပူၣ်ကူဖိသ့တဖၣ် သးဝံၣ်တၢ် အကတီၢ် ထၢဖိၣ်တၢ်မၤဘျဲၣ်လီၤ. သရၣ်မုၢ်တၢ်ကပီၤဟံၤဖျါန့ၣ်ပုၤ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်ဝံၣ်. သရၣ်မုၢ်သးခုကစီၣ်ဖိသ့လံာ်စီဆှံ လၢတၢ် ကစီၣ်အဂီၢ်လီၤ. ကမ့ၢ်သးဝံၣ်သကိး “လုၢ်ထီၣ်ပဟံၣ်သီ” ဝံၣ်. သရၣ်ဒိၣ်စဲမယၢၣ်ပိၣ် ဟ့ၣ်ပုၤယွၤအတၢ်ကစီၣ်လၢ အမ့ၢ်ဝဲ “တၢ်လုၢ် ဟံၣ်” အဂ့ၢ်လီၤ. န့ၣ်ဟူဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်လၢ သပူၣ်ကူဖိသ့တဖၣ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်သ့ ဘၢထုကဖၣ်တၢ်လီၤ. သရၣ်မုၢ်နီၤဆၢန့ၣ်ဘၢ် ကတီၤ စံးဘျးတၢ်ဒီး ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဝံၣ်. သရၣ်တ့ၣ်လးထုကဖၣ်ကျၢၢ်တံာ် ဝံၣ်. ကမ့ၢ်သးဝံၣ်သကိး “လုၢ်ထီၣ်ယွၤအဟံၣ်” လီၤ. တၢ်ဘၢအတၢ် ရဲၣ်လီၤ ဘၣ်တၢ်မၤကတၢ်က့ၤဒီဖျါ သရၣ်ဒိၣ်ယီၤအ့ၤလး အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ပျီတၢ်လီၤ.

Moo Lu

## တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤ

**ဖဲကြိစ့ၣ်စံးဒွဲ** ချးန့ၣ်ဘၣ်နံၤအိၣ်ဖျိၣ်ဆၢက့ၤ(၇၈)ဝိတဝီ ဖဲ ၂၇.၈.၂၀၁၇အယံၤ စံးဘျးယွၤ ဒီးဟ့ၣ်မၤဘျဲၣ် လဲၤဆူညါမဲးကစံ (၁၀,၀၀၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

**သရၣ်မုၢ်ဒီးကထၢၣ်စ့ၣ်ဖိ** ချးန့ၣ်ဘၣ်နံၤအိၣ်ဖျိၣ်ဆၢက့ၤ(၇၂)ဝိတဝီ ဖဲ ၁၄.၉.၂၀၁၇ အယံၤ စံးဘျးယွၤဒီး ဟ့ၣ်မၤဘျဲၣ် လဲၤဆူညါမဲးကစံ (၁၀,၀၀၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဘၣ် စုဖိ လၢအဟ့ၣ်မၤဘျဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မံယွၤအမဲၣ်ကလဲၤတၢ်ဒီးသု ဖဲသုလဲၤက့ၤဖဲမၤ တပူၤလၢလၢ, မံသုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ပုၤဂံၢ်ဘၢ ဒီးသးခုစံးဘျးဘၣ်ယွၤလၢသုတၢ်အိၣ်မူကိးနံၤဒဲးအပူၤတက့ၢ်.



# အိမ်ထောင်

REGD. 219



## Copyright

Say Kler Moo

## Composer

Stone

ဘူးလီလ:

E-Bye Bye

နိုကညီ

J-C

ကုန်သစ်

ခွဲကပီ

အဲခိ

Graphic Design

Saw Yaw Han



Studio

Glory

Mixing

Wiro

Harmony

Glory Family

Lead

Stephen Htoo

Lone Lone

Bass

Winston

Drum

Bo Tauk

Keyboard

Hel Keh Blut

